
     ÁBRAHÁMHEGY KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
                     KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 
              8256 Ábrahámhegy, Badacsonyi út 13. 

                                 Telefon: 87/471-506
                       E-mail: hivatal@abrahamhegy.hu 

Ikt.szám:   9/2023.     
Készült: 1 példányban   

                                                     J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Ábrahámhegy Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. augusztus 24. 
napján (csütörtök) 18.00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról.

Az ülés helye: Kultúrház (8256 Ábrahámhegy, Badacsonyi út 13.)

Jelen vannak: Vella Ferenc Zsolt polgármester
Kovács József alpolgármester
Miklai Zsuzsanna            4 fő
Gáspár József  

Távolmaradását bejelentette:
 Tóth Gábor képviselő            1 fő

Tanácskozási joggal megjelent: 
Dr. Bodnár Attila jegyző 

Lakosság részéről megjelent:  8 fő

Vella Ferenc Zsolt polgármester köszönti a megjelenteket.  Elmondja,  hogy az SZMSZ tartalmazza,
hogy évi  egy közmeghallgatást  kell  tartani,  melyet rendszerint ősszel  szoktak lebonyolítani.  Az előző
testületi ülésen tett javaslatot erre az időpontra, hogy lehetőleg még az idegenforgalmi szezonban tudják
megvalósítani, hátha nagyobb lesz az érdeklődés és többen el tudnak jönni.  Megállapítja, hogy az 5 tagú
képviselő-testületből  4  fő  jelen  van,  az  ülés  határozatképes.  Elmondja,  hogy  Tóth  Gábor  képviselő
előzetesen  jelezte  távolmaradását munkahelyi  elfoglaltsága  miatt.  Ismerteti  a  közmeghallgatás
napirendjét. Kéri, hogy aki azzal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 

Ábrahámhegy Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 4 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

ÁBRAHÁMHEGY KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
                                          51/2023. (VIII.24.) HATÁROZATA
                                              Napirend elfogadásáról

Ábrahámhegy Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2023. augusztus 24-i 
közmeghallgatásának napirendjét az alábbiak szerint elfogadja:
 
1./ Beszámoló a Képviselő-testület munkájáról
      Előterjesztő: Vella Ferenc Zsolt polgármester 
 2./ Közérdekű kérdések, javaslatok
      Előterjesztő: Vella Ferenc Zsolt polgármester 

mailto:hivatal@abrahamhegy.hu
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A képviselő-testület utasítja a polgármestert a határozat végrehajtására.

Határidő: azonnal
Felelős: Vella Ferenc Zsolt polgármester

I. NAPIRENDI PONTOK TÁRGYALÁSA

1. / Napirendi pont
Beszámoló a Képviselő-testület munkájáról 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv 1. melléklete)

Vella Ferenc Zsolt polgármester beszámolójában a következőket mondja el:

Badacsonytomaj  Város,  valamint  Ábrahámhegy  Község  Képviselő-testületei  2015.  január  1.  napjától
Közös Önkormányzati Hivatalt (továbbiakban KÖH) hoztak létre, amelyhez 2020. január 1. napjától
csatlakozott Balatonrendes Község is. A KÖH székhelye Badacsonytomaj Város.

Az Mötv. értelmében a KÖH legfontosabb feladata az önkormányzat működésével,  a Bizottságok, a
Képviselő-testület,  a  Polgármester  és  a  Jegyző  feladat-  és  hatáskörébe  tartozó  ügyek  döntésre  való
előkészítésével és végrehajtásával kapcsolatos feladatok ellátása.

Ellátja továbbá a gazdálkodással kapcsolatos feladatokat is. 

Igazgatási, hatósági feladatokról  :  

Anyakönyvi eseményekről:

Ábrahámhegy anyakönyvi események:
Születés

anyaköny-
vezése

Házasság-
kötés

anyakönyve
zése

Haláleset
anyaköny-

vezése

Papíralapú
anyakönyv-ből
való rögzítés az

EAK-ba

Válás lap
rögzítése

Névváltoz-
tatási

kérelem

Apai
elis-
merő

nyilatko
zat

Anya-
könyvi
kivonat
kiállítás

0 db 5 db 4 db 0 db 3 db 1 db 1 db 5 db

Munkaügy

2023.  évben  Badacsonytomaj  Város  Önkormányzata,  Ábrahámhegy  Község  Önkormányzata  és
Balatonrendes Község Önkormányzata hatósági,  igazgatási  feladatainak ellátását,  a  Badacsonytomaji
Közös  Önkormányzati  Hivatal látja  el.  A  hivatal  létszáma  2023.  augusztus  1-én  18  fő  16  fő
köztisztviselő, 1 fő hivatalsegéd, 1 fő segédfelügyelő.

Ábrahámhegy Község Önkormányzatánál 2023. augusztus 1. napján a munkavállalói létszám 17 fő.
kommunális és köztisztasági feladatokat 4 fő
takarítási feladatokat 2 fő
falugondnok 1 fő
könyvtáros 1 fő
strand 4 fő
sportház 2 fő
közfoglalkoztatott 3 fő
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Hagyatéki eljárás 
Hagyatéki,  illetve pót-hagyatéki  eljárás  lefolytatására  a  hagyatéki  eljárásról  szóló 2010.  évi  XXXVIII.
törvény 18/A § és 20 § (1) bekezdése alapján elkészítjük a hagyatéki leltárt, majd továbbítjuk az illetékes
közjegyzőnek. 
Ábrahámhegyen 5 esetben indult hagyatéki vagy póthagyatéki eljárás. 

Személyi adat- és lakcímnyilvántartással kapcsolatos feladatok

A személyi adat- és lakcímnyilvántartás tartalmazza a magyar állampolgárok, a bevándorlási engedéllyel és
a  menekültként  elismert  külföldi  állampolgárok,  illetve  hontalan  személyek,  a  külföldön  élő  magyar
állampolgárok adatait.  Ezen kívül a nyilvántartás állományában szerepelnek az elhalt  és a véglegesen
külföldre távozó személyek adatai is. 
Lakcím  bejelentkezéshez,  vagy  szolgáltató  felé  házszám  igazolás  céljából  Ábrahámhegy  23  igazolás
kiadása történt.

Népesség adatok: 2023. január 1-én :           Ábrahámhegy: 622 fő

Korosztály Fő
0 – 2 12
3 – 5 13
6 – 13 34
14 – 17 18
18 – 54 233
55 – 59 44
60 – 69 127
70 – 79 99
80 – x 42

Szociális-   és gyermekvédelmi   igazgatási feladatok – Ábrahámhegy  

Az 1993. évi III. tv. (Szoc.tv.) szabályozza a szociális igazgatást és a szociális ellátásokat, illetve a törvény
felhatalmazása alapján az önkormányzat helyben szabályoz bizonyos ellátási formákat. 
Az elmúlt év során Ábrahámhegy Község Önkormányzata Képviselő-testületének a szociális igazgatásról
és  a  szociális  ellátásokról  szóló  4/2015.(II.26.)  önkormányzati  rendeletében  meghatározott
támogatásokkal segítettük a rászoruló személyek szociális helyzetét.  

A rendeletben meghatározott települési, illetve rendkívüli települési támogatási ügyekben átruházott 
hatáskörben a polgármester dönt. 

Rendkívüli települési támogatásban részesülhet az a létfenntartást veszélyeztető rendkívüli élethelyzetbe
került, valamint az időszakosan vagy tartósan létfenntartási gonddal küzdő személy, család. 

Napi megélhetési gondokra tekintettel ebben az évben 9 esetben állapítottunk meg rendkívüli települési
támogatást legfőképp élelmiszer megvásárlására és lakhatási kiadások enyhítésére az alábbi adatokkal: 

Támogatás jellege esetek száma megállapított összesen
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összeg
lakhatáshoz kapcsolódó rendszeres és

eseti költségek viseléséhez – és tartósan
létfenntartási gonddal küzdők

9 25 000.- 225 000.-

9  összesen  225 000.-

Családban  elhunyt  személy  temetési  költségeinek  viseléséhez  3  esetben,  összesen  240 000.-  forint
összegben biztosítottunk rendkívüli települési támogatást. 
Köztemetés elrendelése 2023. évben nem volt. 

A  települési  és  rendkívüli  települési  támogatások  felhasználását  folyamatosan  ellenőrizzük,  a
támogatásban  részesült  személyek  számadási  kötelezettségeiknek  eleget  tesznek,  a  megállapított
támogatási összegről névre szólóan kiállított számláikat bemutatják. 
Környezettanulmányt 2023. évben nem végeztünk. 

Iktatás, irattározás, ügyfélfogadás

Az iktatást és az irattár vezetését 1 fő végzi, igazgatási ügyintéző segítségével Ábrahámhegy település
vonatkozásában. Az iktatórendszer online működik, mely alapján történik az iktatás.
Fél évente kell statisztikai adatokat szolgáltatni és manuálisan kell egy online felületre felvinni. 
2023. augusztus 22-i állapot szerint az Ábrahámhegyre vonatkozó iktatások száma: 2835 főszám és 1447
alszám.

Titkársági feladatokról:
Ábrahámhegy képviselő-testületeinek munkatervéhez igazodóan a képviselő-testületi ülések előkészítése
során a szervezési feladatokban való közreműködés és ahhoz kapcsolódóan az előterjesztések SZMSZ
szerinti kiküldése. 

Közterület felügyeleti, műszaki feladatok

Balatonrendes település vonatkozásában is ellátásra kerülnek a lakossági bejelentések, panaszbejelentések
kivizsgálása,  helyszíni  szemle  megtartása,  és  lefolytatása,  és  a  megállapított  tényállás  alapján
közigazgatósági  hatósági  eljárás  kezdeményezése  iránti  intézkedések,  illetve  a  gazos,  gondozatlan,
elhanyagolt ingatlanok, és az útszelvénybe nyúló növényzet esetében.

Kérelemre közútkezelői, tulajdonosi, és közterületbontási engedélyek előkészítése, a felbontott közterület
helyreállításának helyszíni szemle keretében történő ellenőrzése történik. 
Építésügyi  hatósági  eljáráshoz  kapcsolódó  műszaki  nyilvántartás  átvezetése,  hatósági  megkeresések
teljesítése,  kérelemre  induló  településképi  véleményezési  eljárások,  településképi  bejelentési  eljárások
főépítészi egyeztetéssel történő előkészítése, szakhatósági állásfoglalások kiadása iránt történt intézkedés. 

Az adminisztratív  jellegű feladatok mellett  rendszeresen elvégzésr  kerülek a  helyszíni  ellenőrzések,  a
gazos  ingatlanok,  a  közterületfoglalások,  a  hasznosításra  bérbeadott  ingatlanok  birtokbaadása,  és
birtokbavétele, illetve a lakossági bejelentések kivizsgálása érdekében. 

Műszaki feladatok továbbá:
 építési-,  használatbavételi-,  és  fennmaradási  engedély,  hatósági  bizonyítvány,  tulajdonjog-

bejegyzéshez  kapcsolódó  műszaki  nyilvántartásba  történő  átvezetés,  megkeresések  és
iratkikérések teljesítése, megkeresésekkel összefüggő ügyek
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 közérdekű bejelentés,  panaszbejelentés,  a bejelentésekhez a legtöbb esetben helyszíni szemlék
kapcsolódnak.

 településrendezési eszközökhöz kapcsolódó eljárások megindítása

 Képviselő-testületi előterjesztések előkészítése, döntések végrehajtása

 közterület  használatával  kapcsolatos  kérelmek,  közterület  használati  szerződés  megkötése  az
önkormányzathoz beérkezett kérelmek, és az önkormányzat intézményeinek megkeresése alapján

 közútkezelői, tulajdonosi, és közterületbontással kapcsolatos kérelem

 behajtási engedélyek kiadása

 szakhatósági állásfoglalások kiadása

 birtokvédelem

 településképi vélemény kiadásával, településképi bejelentés befogadásával, helyi építési szabályzat
módosításával  kapcsolatos  ügyintézés,  továbbá  a  kérelmek  a  Képviselő-testülethez  történő
előterjesztése

 kút- és egyedi szennyvíztisztítók engedélyeztetése

 pályázatokhoz kapcsolódó dokumentációk előkészítése

 hulladékgazdálkodással kapcsolatos hatósági eljárások

Kiszelyné Jónás Ildikó lakos kérdése, hogy idén a diófájukat valamilyen betegség támadta meg, a fán
alig van level. Mit lehet tenni, hogy növényvédelmi szempontból, mert nem égethetik el a falevelet.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy október 15.-e után el lehet égetni.

Kiszelyné Jónás Ildikó lakos  elmondja,  hogy  rendben,  de  addig  elázik  a  level  és  nem tudja  majd
elégetni később.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy őszintén szólva nem ért ehhez, s gondolata sincs, hogy
ebben az esetben mit lehet tenni. 

Dr.  Bodnár  Attila jegyző  elmondja,  hogy  talán  a  Katasztrófavédelemmel  lehetne  egyeztetni,  hogy
hogyan lehetne valamilyen rendkívüli égetést tartani, az ő felügyeletük mellett. 

Kiszelyné Jónás Ildikó lakos kérdezi, hogy a Katasztrófavédelemtől kell engedélyt kérni az égetésre? 

Dr. Bodnár Attila jegyző elmondja, hogy egy állásfogalálást kérni erre vonatkozóan. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy a helyi rendelet arról szól, hogy október 15. előtt nem
lehet  égetni.  Tehát,  ha  tetszik  kérni  Ajkán  a  Katasztrófavédelemtől  engedélyt,  amihez  leírja  a
nehézségeket ezzel kapcsolatban, akkor cask erre az egy alkalomra adhatnak engedélyt. 

Kiszelyné Jónás Ildikó lakos köszöni, s elmondja, hogy a komposztba nem akarja és nem is teheti az
ilyen levelet. 
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Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy bizony, nem tehet oda, azzal cask bajt okozna. Ha van
lehetősége,  akkor  tárolja  zsákokban,  s  hamarosan itt  az  időpont,  amikor  már  lehet  égetni.  Köszöni
szépen a megértést. 

Kaszás  György lakos  kérdések  az  lenne,  hogy  rengeteg  a  szóló  vesszője.  A  kérdések  az,  hogy  az
Önkormányzat nem kaphat engedélyt, s aztán ő természetesen fizetne is, hogy ledarálják?

Vella  Ferenc Zsolt polgármester  elmondja,  ez  nem önkormányzati  feladat.  Van a  környéken több
vállalkozó is, Bíbor Zoltán Révfülöpön, aki ezzel foglalkozik. Keresse meg őt, s a vállalkozó megoldja. 

Kaszás György lakos köszöni szépen. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban van-e még kérdés. Mivel nincs,
folytatja a beszámolót. 

Adóügyek:

Az adóügyi feladatokat az ábrahámhegyi kolléga az 1990. évi C. törvény a helyi adókról, a 2017. évi CL.
törvény az adózás rendjéről, a 2017. évi CLI. törvény az adóigazgatási rendtartásról, a 2017. évi CLIII.
törvény  az  adóhatóság  által  foganatosítható  végrehajtási  eljárásról,  valamint  Ábrahámhegy  Község
Önkormányzata Képviselő-testületének 9/2014.(X.08.) önkormányzati rendelete alapján végzi.

Ábrahámhegy vonatkozásában munkaterülete az adóigazgatás teljes területét felöleli, mivel egyedül látja
el a feladatot. Az adóigazgatási feladatok mellett az adóügyekkel kapcsolatos iratok iktatását, iratkezelését
is elvégzi.

Ábrahámhegy Önkormányzatánál 2023.08.08.-ig a főszámon iktatott adóügyi iratok száma 2214 darab az
alszámon iktatott adóügyi iratok száma: 2542 darab volt.
Ábrahámhegyen az idén 49 ingatlanról készült adó- és értékbizonyítvány.
Az adó és értékbizonyítvány készítése minden esetben helyszíni megtekintést valamint az örökösökkel
történő egyeztetést igényel.
Az  ábrahámhegyi  kirendeltségen  dolgozó  adóügyi  munkatárs  az  ASP  Adó  és  az  ASP  Iratkezelő
szakrendszereket alkalmazza.

Az adóügyi ügyintéző által ellátott feladatok:

- helyi adók kivetése, nyilvántartása,beszedése, behajtása
- pénzforgalmi adatok könyvelése
- gépjárműadó hátralékok behajtása, befizetések nyilvántartása és rendezése
- adóigazolások kiállítása,
- adó- és értékbizonyítványok kiállítása
- adóügyi iratok iktatása, iratkezelés

A  2023.  évi  fizetési  kötelezettségekről  az  adómértékek  változása  miatt  a  határozatok  –  az  addig
feldolgozható változásokat is beleértve – a készítés sorrendjében postázásra kerültek. A magánszemélyek
részére levélben, postai úton, a nem magánszemély adóalanyok részére elektronikus kézbesítéssel történt
a határozatok megküldése. Az adatállományt az ASP Adó programban állította elő és nyomtatta ki.
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Az előző év gyakorlatának megfelelően – a költséghatékonyság elvét figyelembe véve - egy alkalommal –
egész évre vonatkozóan küldte ki az adófizetéshez szükséges készpénzátutalási megbízásokat.

A Magyar Államkincstár felé történő adatszolgáltatási kötelezettségeknek (2022. évi zárás, 2023. évnyitás,
kivetések átadása, 2023. I. negyedévi zárás, 2023. I. félévi zárás) Ábrahámhegy Önkormányzata részéről
határidőre eleget tett.

Az  átengedett  adók  tekintetében  –  gépjárműadó  -  a  2022.évi  jelentést  a  MÁK  felé  határidőben
megküldte.

A főkönyvi feladásra zárást illetően havonta adatot szolgáltat a pénzügy felé.

A január 1-i állapotnak megfelelően a földhivatal az aktuális földkönyvet megküldte. A földkönyvi adatok
alapján  az  építményadó  és  telekadó  bevallások  ellenőrzése,  az  adókivetésből  hiányzó  ingatlanok
felderítése folyamatosan történik.

Ábrahámhegy Önkormányzatához befolyt adóbevétel 2023. 08.08-án.

Vella Ferenc Zsolt polgármester megkérdezi, hogy kérdés van-e. 

Nádori Lídia lakosnak egy technikai kérdése van, hogy a magánszemélyeknek az adó kivetéséről szóló
határozatot csak papír alapon lehet kiküldeni, vagy elektronikus úton is. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy jelen pillanatban a papír alapú kiküldés van, de nem
tudja, hogy a jövőben változik-e. Jelen pillanatban úgy tudja, hogy nem, de megkérdezi. Ügyfélkapun
keresztül jelenleg csak a gazdasági társaságoknak van. Magánszemélyek pedig postai úton kapják meg és
sárga csekken kell feladni. Nyilván egyszerűbb lenne a magánszemélyeknek is az ügyfélkapun keresztül
intézni ezeket. Egyéb kérdés nem lévén tovább halad a beszámolóval. 

Pénzügy:

Adónem 2023.évi
előirányzat

(e/Ft)

2023.évi
teljesítés

(e/Ft)

Építményadó 41 000 27 013

Telekadó 400 284

Idegenforgalmi adó 3 000 610

Iparűzési adó 19 000 14 700

Késedelmi pótlék 300 139

Gépjárműadó 0 0

Összesen 63 700         42 746
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A jegyző köteles olyan pénzügyi irányítási és ellenőrzési rendszert működtetni, mely biztosítja a helyi
önkormányzat  rendelkezésére  álló  források  szabályszerű,  szabályozott,  gazdaságos,  hatékony  és
eredményes felhasználását.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja,  hogy az önkormányzat gazdálkodása az elmúlt években
rendben volt. Volt egy nehéz időszak 2019-ben, amikor a sportházat építették. Komoly állami támogatást
kaptak,  de  így  is  nagy  falat  volt  a  településnek.  Ennek  segítségéül  a  közös  hivataltól  egy  segítség
csomagot  kaptak  egy  központi  támogatásból  úgymond  pótlásra  volt  lehetőség.  Így  megszűntek  a
likviditási gondok. Az épület azóta is használatban van, három főnek munkát is tudnak biztosítani. Volt
egy  viziközmű  program,  amelybe  a  lakosság  is  befizetett  nem  kevés  összeget  és  az  állam  ezt  egy
tollvonással  sajnos  elvette.  A  központosítás  másik  részeként  létrejött  egy  hivatásos  tűzoltóság  is
Badacsonytomajon. Az ott levő tűzoltóautó vásárlásába a környező települések is bele adtak anyagi részt.
Sajnos az állam ezt a pénzt is elvette. A helyi önkormányzatok helyzete nem rózsás ezért. Hamár ezeket
felhozta, akkor elmondaná, hogy a közmeghallgatás előtt egyeztetés volt. Bizonyára mindenki hallotta,
hogy szeptember elsejétől a Veszprém vármegyei orvosi ügyeletet az OMSZ fogja ellátni. Ez azt jelenti,
hogy hétközben az eddigi ügyeleti rendszer megszűnt. Hétközben 16 órától 22 óráig lesz csak ügyelet
Tapolcán. Szombaton pedig 8 órától 14 óráig lesz ügyelet Tapolcán. A fennmaradó időszakban el lehet
menni Keszthelyre vagy Ajkára, vagy pedig hívni lehet a 112-öt. Ez 2023. szeptember 1-től életbe fog
lépni. 

id. Kaszás György véleménye, hogy akkor 16 és 22 óra között érdemes betegnek lenni. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester válaszában elmondja,  hogy igen, utána már ne. Szombaton, ahogy
alpolgármester út is mondja, már más az ügyeleti idő rendje, mint ahogy az előbb elmondta. Szombat és
vasárnap 14 óra után ne legyen senki beteg, az a lényeg. 

id. Kaszás György lakos kérdezi, hogy megszűnik a badacsonytomaji rendelő?

Vella  Ferenc  Zsolt polgármester  elmondja,  hogy  nem  szűnik  meg,  félreértés  van.  Még  egyszer
elmondja, hogy a tapolcai ügyeletről van szó. Eddig az ügyeletben részt vettek a háziorvosok is, havonta
több alkalommal vállaltak ügyeltet.  Akkor maradhatott  volna fenn a megszokott  ügyeleti  rend,  ha a
háziorvosok még több ügyeltet vállaltak volna el. Nem kell őket ezért bántani, hiszen nekik is szükségük
van pihenésre, nyugalomra. Sajnos kevés az orvos. Az eddigi rendszerben nagyok sok nyugdíjas orvos
vállalt ügyeltet. Ezután tovább halad a beszámoló pénzügyi részével: 

Köteles  gondoskodni  a  belső ellenőrzés  működtetéséről,  elkészíti  a  gazdasági  program tervezeteit,  a
költségvetésről szóló koncepciót, a költségvetési rendeletet és a kapcsolódó rendeletek tervezetét.
Nyilvántartja az önkormányzat vagyonát, annak értékét és változásait.

A  pénzügyi  ágazathoz  tartozó  feladatok  ellátásáról  többszörösen  kapcsolt  munkakörben  5  fő
köztisztviselő gondoskodik.
Az  önkormányzatok  könyvelése  az  ASP  rendszeren  keresztül  zajlik.  Bevezetésre  került  az  ASP
rendszerben a KATI szakrendszer, illetve 2018. január 1-jétől az IVK szakrendszer, amely utóbbiak a
régi kataszteri rendszereket váltják. 
A hivatalban a nem rendszeres személyi juttatások a Magyar Államkincstár által rendelkezésre bocsátott
KIR programban kerülnek számfejtésre, amely az idén októberben átkerült a Debreceni kirendeltséghez,
mivel Veszprémben ezt a feladatot megszüntették. 

Az ellenőrzés és kiadványozás mellett, többek között, a képviselő-testületi ülésekre pénzügyi témákban
az  osztályhoz  került  ügyek  előkészítését  is  végzi.  Közreműködik  szabályzataink  elkészítésében  és
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módosításában,  amelyhez mind külső szakemberektől,  mind a jegyzőtől  jelentős segítséget  kapott  az
elmúlt időszakban. 
Feladatkörébe tartozik továbbá az önkormányzat és intézményei gazdálkodásával kapcsolatos feladatok
ellátása, illetve az abban való közreműködés így különösen: 
- költségvetés és zárszámadás készítése 

- beszámolók összeállítása MÁK illetve testületek felé,  előirányzat módosítások előkészítése,  és
figyelemmel kísérése. 

- vagyonnyilvántartás  (számviteli  része),  negyedévente  egyeztetés  a  vagyont  nyilvántartó
kolléganővel. 

- intézmények finanszírozásának biztosítása,  

- banki  folyószámlák  kezelése  az  ezzel  kapcsolatos  pénzgazdálkodási  tevékenység  ellátása
(Terminálon keresztül)

- bankkapcsolatok fenntartása, 

A  MÁK  ebr  rendszerén  keresztül  megjelenő  pénzügyi  és  szociális  tárgyú  pályázatok  előkészítését,
igénylését és elszámolását is végzi szükség szerint. Az ebr rendszeren keresztül ellátja a költségvetési
normatívák  igénylését  és  évente  kétszer  módosítását  is  végrehajtja,  amely  előzetesen  intézményi
egyeztetést igényel, a pontos adatszolgáltatás érdekében.
Az osztályon 1 fő munkatárs végzi az ÖNEGM rendszer kezelését, ahol egyéb támogatásigénylések és
elszámolások zajlanak. Folyamatos a kapcsolattartás a MÁK Veszprém Megyei szervezetével az e-adat
rendszeren  keresztül,  mert  a  beérkező  leveleket  innen  kapjuk,  illetve  itt  kell  több  adatszolgáltatást
teljesíteni. 
A  KIR  rendszeren  keresztüli  jelentéseket  is  teljesíti  (bár  ezek  száma  nem  jelentős,  hiszen  évi  2-3
alkalom).
2023. évben is elkészültek és benyújtásra kerületek Magyar Államkincstár Igazgatóságához a 2022 . évről
szóló éves beszámolók, illetve a havonta, negyedévente beadandó pénzforgalmi és mérlegjelentések. 
Az önkormányzatokat tájékoztattuk a költségvetés alakulásáról és szükség esetén a pénzügyi helyzetről. 

Az ellenőrzések során (Magyar Államkincstár, Belső ellenőrzés, Kormányhivatal) a szükséges iratokat az
ellenőrzést végzők rendelkezésére bocsátottuk.

Ábrahámhegy  Község  Önkormányzatának  Költségvetési  számlájának  záró  egyenlege  2023.07.31-én
41.422.495.-,  Közfoglalkoztatott  számla:  462.840.-,  OFSZ  számla:  35.806.040.-  pénztárának  záró
egyenlege 138.115- Ft volt.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja a temetővel kapcsolatban, hogy az elmúlt hetekben sokan
jelezték, hogy lenne ott bőven feladat. Soka ajánlották fel, hogy segítenek ebben, melyet tisztelettel el is
fogadnak. Hiszen a már említett 4 fő, akik a település karbantartását végzik, már így is sok feladat hárul.
Sokat segítene, ha mindenki a saját portája előtt például a füvet levágná, tisztán tartaná és kicsit többet
tenne mindenki a saját háza előtt. Ugyanez a gond a MÁV és a KÖZÚT füves területeivel is, hiszen idén
egyszer vágták a füvet ott le, s a falunak kell megoldani, hogy rendben legyen. Polgármester elmondja,
hogy a július 31.-i állapot szerint a költségvetési számlán van 1.422.495.-Ft, közfoglalkoztatotti számlán
462.870.-Ft,  és van egy számla,  melyre a kártyás befizetések érkeznek. Itt  a strandi bevétel,  illetve a
sportházban történt kártyás fizetések szerepelnek. Van egy házi pénztár, amelynek az egyenlege 138.000.-
Ft jelen pillanatban. A pályázatokról szól még röviden néhány szót. 
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Pályázatok előkészítése, bonyolítása

A pályázati referens figyelemmel kíséri a pályázati kiírásokat.
Az új lehetőségek mellett foglalkozni kell a lezárt régi pályázatokkal,  melyeknél az 5 éves fenntartási
időszak telik. Minden évben az összes lezárt pályázatról projekt fenntartási jelentést kell készteni.
A régi pályázatokkal kapcsolatban is várhatóak utóellenőrzések. 

Elmondja az ukrán menekültekkel való tudnivalókat is. 8 főről van szó, akiket egyre nehezebb ellátni,
hiszen az államtól jóval kevesebb támogatás érkezik. 

Ruzsa Ágota lakos megkérdezi, hogy az ukrán menekültek azok családok-e. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy van egy édesanya egy kislánnyal, és egy édesanya egy
fiúval. Ők minden további nélkül maradhatnak. Rajtuk kívül van egy másik édesanya, de a lánya már
huszonéves, és van egy korosabb hölgy az élettársával. Így áll össze a nyolc fő. 

Ruzsa Ágota lakos kérdése, hogy dolgoznak-e valamit.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy mindenki dolgozik. Van a két gyerek, akik nyilván nem
dolgoznak. Van az egy fő férfi, aki révfülöpi iskolában karbantartó, a többiek pedig a sportházban és a
strandon dolgoznak. Tehát hasznos tagjai a közösségnek. 

Ruzsa  Ágota lakosnak  az  jutott  az  eszébe  ezzel  kapcsolatban,  hogy  akár  az  itt  lakókat  meg  lehet
kérdezni, hátha összedobják a pénzt a részükre és akkor itt maradhatnak. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy már az elejétől kezdve mindenki nagyon segítőkész
volt. A környékbeli önkormányzatok is tudták, hogy van itt nyolc fő, és több százezer forinttal segítettek
ők is. Ezúton is szeretné mindenkinek megköszönni az eddigi segítségeket. Voltak helyi lakosok is, akik
segítettek pénzzel. Sokan segítettek, mindenki úgy, ahogy tudott. 

Ruzsa Ágota lakos azt mondja, hogy a lakosság nem tudja, hogy most mi a helyzet. Lehet, ha tudnák
akkor tennének ismét valamit. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester köszöni,  hogy felhozta ezt az ötletet.  Megvizsgálják és igyekeznek
minél többet tenni az ügy érdekében. 

Kaszás György lakos kérdezi, hogy az út névváltozásának ügyét hogyan tudják megoldani. Felhívta a
Földhivatalt és azt mondták, hogy a jegyzővel beszéljék meg, mit lehet tenni.

Dr.  Bodnár  Attila jegyző  elmondja,  hogy  az  utcában  lakóknak  konszenzusra  kell  jutni  az  utca
elnevezésével kapcsolatban. 

Férfi helyi lakos elmondja, hogy ez egy magánterület, magán út. Elnevezte az önkormányzat Muskotály
utcának és annak idején is már szerették volna Kaszás dűlő névre változtatni, csak azt mondták, hogy élő
személyre nem lehet.

Dr. Bodnár Attila jegyző elmondja, hogy valóban, élő személyre nem lehet. 

Kaszás György lakos elmondja, hogy mikor ezt szerette volna, akkor már az illető 20 éve halott volt.
Szeretné  visszaállítani  Kaszás  dűlőre  ezt  az  utat.  Sok  problémája  van  belőle.  Például  rendszeresen
betévednek az emberek és a valamikori Kápolnavölgyi utat és a Folly fenyvest keresik. Már lezárták az
utat lánccal, de ennek ellenére sokan mennek arra. Elmondja, hogy tavaly beszélt a korábbi jegyzővel és
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azt mondta, hogy mivel az úton volt egy sajnálatos tűzeset, hogy meg kell oldani az ügyet. A földmérők
szeptember végére ígérték, hogy felmérik az utat, mi a helyzet. Nem tudja, hogy kell-e, hogy a jegyző is
ott legyen. 

Dr. Bodnár Attila jegyző elmondja, hogy mindenképpen értesítsék az időpontról és a kollégák ki fognak
menni. Köszöni szépen. 

Kaszás György lakos megkérdezi, hogy ezeket leírja-e vagy mit kell tennie. 

Dr. Bodnár Attila jegyző megkéri, hogy legyen szíves és mindent írjon le és küldje el. 

id. Kaszás György elmondja, hogy valaki a szemetet is folyton oda teszi ki. Most már a rendszámot is
megpróbálják majd kideríteni. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester köszöni a kis nyomozásukat, nagy segítség ez az ügy megoldására.
Hiszen közpénzből oldják mindig meg, hogy az ott  letett  szemetet eltakarítsák,  mert nem NHSZ-es
zsákban van, így ők nem viszik el.  Az önkormányzat dolgozója traktorral viszi el onnan a szemetet.
Akkor  összegzi,  hogy  addig  is  az  illegálisan  lerakott  szemetet  az  önkormányzat  el  fogja  vinni,  az
utcanévvel kapcsolatban pedig halad az ügy. 

Ruzsa Ágota lakos kap szót, aki elmondja, hogy már 40 éve szívügye az Iskola utca és a Sziget utca
között az úttesten kell közlekedni gyalog. Nem lehet valamit változtatni ezen? Hogy ne száguldjanak az
autók? Voltak már ott balesetek is, halálos is sajnos. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, a helyzet az, hogy nagyjából egy éve volt egy megbeszélés a
Rendőrséggel,  Katasztrófavédelemmel,  Közútkezelővel,  aki  csak  létezett,  mindenkit  elhívtak,  hogy
forgalom lassítót helyezhessenek el. Meghallgatták az önkormányzat véleményét és közölték, hogy erre
pénz nincsen. Ha az önkormányzatnak van rá pénze, akkor megcsináltathatja. Viszont, ha az elkészül,
akkor az önkormányzatnak kell karbantartani, s minden vele járó tevékenység az önkormányzatra hárul.
Erre közölte a Rendőrség, hogy akkor viszont nekik is úgy kell kialakítani a forgalom technikát, ami
szintén pénzbe kerül. Ekkor nagyjából 30.millió forintnál jártak a költségek, de eddig erre még nem volt
fedezete  az  önkormányzatnak,  annak  ellenére,  hogy  tudják,  minden  emberélet  a  legfontosabb.  Még
sajnos pályázat sem volt erre eddig. Mindenkinek szívügye ez a téma. A Rendőrség többször méri a
sebességet, de ez csak átmeneti megoldás. Azt mondták, addig ne is álmodjanak arról, hogy gyalogátkelő
kerül oda, amig a forgalomlassító nem valósul meg. 

Ruzsa Ágota lakos úgy tudja, hogy az a szabály, ha van járda és lámpa a településen, akkor lehet zebrát
kialakítani. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy a fogadó oldalon is kell lenni járdának. 

Ruzsa Ágota lakos véleménye, hogy akkor tegyenek oda egy kis járdát. 

Kovács József alpolgármester elmondja, hogy az a baj, hogy a másik oldalon nincs járda. Aki átkel a 71-
es úton, annak nincs járda. 

Ruzsa Ágota lakos elmondja, hogy akkor a lényeg, ha lenne járda, akkor meg lenne oldva minden. Már
az is felmerült, hogy vigyék kijjebb az ábrahámhegyi táblát, és akkor csak lelassulnak, mire oda érnek. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy higgye el, foglalkoznak vele, de az anyagi nehézség
miatt  egyelőre  nincs  rá  mód.  Szeretnék  minél  biztonságosabbá  tenni  a  települést,  de  nem könnyű
megoldani.  A  Rendőrségnek  volt  egy  kezdeményezése,  hogy  az  önkormányzatok  rakhatnak  le  egy
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úgynevezett trafiboxot. Csak magát a szekrényt, ami 8 millió forint. Ebbe, amikor éppen van kedve és
kapacitása a rendőrségnek, akkor mondjuk beteszi három órára ebbe a szekrénybe a kameráját. Ez is egy
lehetőség. Minden ötlet jó. A napelemmel működő sebességmérő tábla is 1,8 millió forint, kértek rá
árajánlatot. Nagyon szeretnék megoldani ezt a dolgot, hisz mindannyiuk érdeke. 

Gáspár  József képviselő  elmondja,  hogy  javasolta,  hogy  a  boxot  helyi  lakatossal  készíttessék  el,  s
helyezzék ki. A rendőrséget nem kérik meg, hogy tegyenek bele kamerát, csak a doboz legyen kint. 

Kovács József alpolgármester elmondja,  hogy a közút területére sajnos csak úgy nem lehet semmit
kitenni. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy mindenki higgye el, igyekeznek megoldani a dolgot. 

Kovács Janka lakos megemlíti, hogy elküldött előre három kérdést a polgármester úrnak, nem tudja
volt-e lehetősége megnézni.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy ha tegnap, vagy tegnapelőtt, akkor sajnos nem tudta
megnézni. 

Kovács Janka lakos akkor feltenné most a kérdéseit. Az első a sportházhoz kapcsolódik. Az érdekelné,
hogy milyen formában működik most a sportház. Annyit talált, hogy 2019. októberében létre lett hozva
egy Kft, ami egy évre rá végelszámolás alá került. Most hogyan működik a Fagyöngy Sportház?

Vella  Ferenc  Zsolt polgármester  válaszul  elmondja,  hogy  önkormányzati  tulajdonban  van,
önkormányzat működteti. Három dolgozó van. Egy személy van megbízva közülük az ottani munkák
koordinálásával,  emellett  vannak  még  a  pultosok,  akik  14  órától  vannak  munkaidőben.  Hétfőtől
csütörtökig, illetve vasárnap 14 órától 22 óráig. Péntek, szombat pedig 14 órától 24 óráig van az adott
pultos szolgálatban. A takarításba nyáron, amikor több szoba van, a kollégák besegítenek. Jelenleg ez a
működési forma. 

Kovács Janka lakos szeretné kérdezni, hogy amennyiben ez önkormányzati tulajdon, akkor elérhető az
éves mérlege, beszámolója. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy így van. Ez minden évben készül egy beszámoló, amit
a kolléganők elkészítenek. Adott hónapokra lebontva bevétel, kiadás, az ÁFA fizetési kötelezettség itt is
megjelenik minden hónapban, hiszen havi ÁFA bevallás működik. Minden tárgyhót követő hónap 20.-ig
kell megtenni az ÁFA bevallást. 

Kovács  Janka lakos  kérdezi,  hogy  akkor  ezek  a  beszámolók  egy  közadatigénylés  keretein  belül
elérhetőek? 

Dr. Bodnár Attila jegyző válaszában elmondja, hogy természetesen. Annyit még hozzátenne, hogy volt
a nyáron NAV ellenőrzése Fagyöngy Sportháznak és mindent rendben találtak. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy nemcsak ezen a nyáron, hanem múlt nyáron is volt
próbavásárlás keretében ellenőrzést tartottak és minden rendben volt.

Dr. Bodnár Attila jegyző elmondja, hogy azért az idei egy sokkal komolyabb és átfogóbb ellenőrzés
volt, s mindent rendben találtak. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy a 2022. júliusi bevallást is vizsgálták, s ott is minden
rendben volt. 
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Kovács Janka lakos kérdezi, hogy ki az üzletvezető. A három alkalmazott közül valamelyikük? 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy konkrétan ilyen kinevezés nincsen. 

Kovács Janka lakos kérdése, hogy nem törvényi előírás, hogy legyen ilyen helyen üzletvezető? 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy önkormányzatnál nem gondolja, hogy ez előírás lenne.
De ha van ilyen előírás, akkor nyilván meg kell tenni. Aki a koordinálási feladatokkal van megbízva, az
illetőnek van vendéglátóipari végzettsége. Alkalmas erre a feladatra. 

Kovács  Janka lakos  másik  kérdése  az  lenne,  hogy  ehhez  az  épülethez,  illetve  a  hozzá  kapcsolódó
könyvtárhoz  és  a  szépészeti  szolgáltatásokat  nyújtó  épülethez  milyen  lakóingatlanok  kapcsolódnak.
Melyek azok az ingatlanok, amelyekben lakni lehet. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy a következő a helyzet. Van ott jelenleg kettő darab
gazdasági tevékenységet végző vállalkozás. 

Kovács Janka lakos kérdezi, hogy ez a könyvtár épület?

Vella Ferenc Zsolt polgármester válaszában elmondja,  hogy igen. Az egyik egy kozmetika, a másik
pedig egy körmös. Emellett van egy kétszobás apartman, mely kiadható, illetve hosszútávra bérelhető is.
Ezen  felül  van  maga  a  könyvtár  rész,  van  kettő  terem.  Az  egyikben  található  a  Bernát  Aurél
tanítványoknak a kiállítása, a másik teremben pedig egy helyi, úgymond tájház található. Az Ukrajnából
érkezett menekültek először ott voltak elszállásolva több hónapon keresztül. Most is van, aki ott lakik
még, a szezon végéig, mert valaki távozni fog augusztus 31.-i dátummal. A könyvtárrésszel kapcsolatban
kérdés, hogy hogyan alakul a tél az energiaköltségek kapcsán. Nagy valószínűséggel csak egy minimális
temperáló fűtés lesz és nem lesz szállás. 

Kovács Janka lakos kérdezi, hogy akkor egy kétszobás apartmanról beszélünk. És az az épület, ami az
egykori jegyzői, polgármesteri iroda volt?

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, itt úgy néz ki, hogy a volt jegyzői iroda, illetve a másik
szobában, két különálló lakrész van. Az egyikben lakik a négy fős ukrán család, édesanya a kislánnyal,
illetve a papa az élettársával. A másik felében pedig az Erdélyből érkező, itt dolgozó emberek vannak,
akik szintén nagy valószínűséggel szeptember 10.-i dátummal elmennek. Ezt megelőzően is voltak helyi,
nehéz helyzetben levő személyek ideiglenesen elszállásolva. 

Kovács Janka lakos kérdése ezzel kapcsolatban, hogy ha jól érti akkor itt piaci és szociális alapú ingatlan
kiadásról is beszélhetnek. Nyilván ez egy önkormányzati ingatlan, amit az önkormányzat kiad.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy nyilván volt olyan, hogy az adott család egy szerény
összeget fizetett. De jelen pillanatban az Ukrajnából itt tartózkodók után, mint már mondta is, a Magyar
Államtól  kaptak  támogatást.  Amíg  megvolt  az  a  bizonyos  7ezer  forint,  addig  közel  1,7millió  forint
támogatást kapott az önkormányzat havonta. Ez most le fog csökkeni, nagyjából 600ezer forintra. Tehát
lényegesen kevesebb lesz ez az összeg. A képviselő társakkal már beszéltek arról, hogy az érintetteknek
majd  egy  kisebb  összeggel  hozzá  kell  valószínűleg  járulniuk  ehhez,  ha  továbbra  is  itt  szeretnének
tartózkodni. 

Kovács  Janka lakos  elmondja,  hogy  a  polgármester  úr  kicsit  félre  értette  a  kérdést.  Arra  gondolt
alapvetően, hogy itt szociális pályázatokról van szó, olyan önkormányzati ingatlanok szociális bérlakás
programjáról, amely meg van hirdetve?
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Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy jelenleg, s eddig nem volt ilyen. 

Kovács Janka lakos elmondja, hogy akkor ez egy piaci alapú ingatlan kiadás az önkormányzat részéről. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, nem volt szociális bérlakás. A piaci ingatlan a piaci ártól
azért messze van. Hiszen egy szerény összeg lett nekik megállapítva, amit úgy gondol, hogy a helyzetük
miatt indokolt volt. 

Kovács Janka lakos kérdezi, hogy akkor ezekkel az emberekkel van szerződés. 

Vella  Ferenc  Zsolt polgármester  válaszában  elmondja,  egytől-egyig  volt  ezekre  szerződés,  ami  az
irattárban természetesen megtalálható. 

Kovács Janka lakos elmondja, akkor ezt is egy közadatigénylés keretei között megkaphatja. 

Dr. Bodnár Attila jegyző válasza,  igen, megkaphatja.  Annyit  tenne hozzá,  hogy ingatlan kezelőként
dolgozott Keszthely városában. A szociális lakásoknak kell piaci alapúnak is lenni, de nem szabályozza a
lakásrendelet, ezért minden egyes ingatlan esetében a képviselő-testület egyedi döntés alapján határozza
meg az árat. 

Kovács Janka lakos elmondja,  ami kérdést  még elküldött,  az  a  község honlapjával  kapcsolatos.  Az
informatikában  dolgozik,  és  észrevett  egy  bug-ot.  Szeretné  jelezni,  hogy  a  jelenlegi  abrahamhegy.hu
domain elérhető két protokollon keresztül is. Ezt a levelében részletezte, hogy mik az okai, valószínűleg
a szerver gépen nyitva maradt egy port. Nem tudja, hogy ezzel akarnak-e foglalkozni.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy szerinte ez fontos, s mindenképpen foglalkozni kell
vele. Mivel Herczeg Zoltánnal van szerződés ennek a honlapnak a működtetésére, s magának a domain
névnek a tulajdonosával, illetve a szervernek a tulajdonosával a Zoli tartja a kapcsolatot, jelzik felé, hogy
legyen kedves ezt a problémát megoldani. Továbbítja a kérdező által feltett észrevételt. 

Kovács Janka lakos köszöni szépen. Még lenne néhány kérdése. Az egyik a község arculatával, illetve a
nyomtatott  és  digitális  anyagokra  vonatkozik,  amelyet  a  község  állít  ki  a  programok,  rendezvények
kapcsán. Elősorban a nyelvi  minőségét szeretné ezeknek az anyagoknak kifogásolni.  Annyit  szeretne
elmondani, hogy magyar tanárként végeztt, középiskolai magyar tanárként most nyáron. Kijavította az
idei bornapok programját, mintha egy középszintű érettségi lenne, sok hibát talált benne. Ennek kapcsán
nagyon  szívesen  felajánlja  a  segítségét.  Szerinte  borzasztó  igénytelen,  hogy  ilyen  nyelvi  anyagot
publikálnak. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester nagy tisztelettel megköszöni, s továbbítja annak, aki ezeket készíti,
hogy vegye fel Önnel a kapcsolatot, s kérje a segítségét. 

Kovács Janka lakos elmondja, hogy még mindig lenne néhány kérdése. Alapvetően az egész képviselő-
testülethez szól.  Hogyan történik a  képviselő-testületen belül  a  feladatok felosztása.  Ebbe egy kicsit
jobban szeretne bele látni. Erről szeretne tájékoztatást. Tudja, hogy nincsenek bizottságok, de érdekelné,
hogyan osztják meg a feladatokat és a felelősséget a testületen belül.

Vella  Ferenc  Zsolt polgármester  elmondja,  hogy  a  képviselő-testületet  vezeti  a  polgármester.
Amennyiben a polgármester akadályoztatva van, akkor az alpolgármester látja el ezt a feladatot. Van egy
bizottság,  a  vagyonnyilatkozat  vizsgáló  bizottság,  ami  három  főből  áll.  azon  kívül,  mivel  egy
kistelepülésről beszélünk, s nincsenek bizottságok sem, illetve a feladatok nagy része centralizálva van.
Adott esetben, ha munkamegosztásra van szükség, akkor úgy jár el. 
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Kovács Janka lakos a képviselő társakra is kíváncsi lenne, hogy tudnak-e erre válaszolni, hogy mi a
feladat és felelősség megosztás az Önök szervezetében. 

Miklai Zsuzsanna képviselő megkérdezi, hogy mire lenne kíváncsi.

Kovács Janka lakos elmondja, arra, hogy hogyan osztják meg a feladatokat, illetve, hogy a képviselő-
testületi üléseket a polgármester vezeti-e, hiányában az alpolgármester, vagy a korelnök? Alapvetően az,
hogy hogyan történnek a döntéshozások? 

Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, hogy szerinte mindenki a józan paraszti eszére hivatkozva dönt.
Vagy  a  tudása  szerinti  legjobb  döntést  igyekszik  meghozni.  Esetlegesen  igen,  nem vagy  tartózkodó
szavazattal. 

Kovács Janka lakos kérdése, hogy mi alapján döntik el, hogy melyik feladatot melyik önkormányzati
képviselő tagja lokálják. 

Miklai Zsuzsanna képviselő megkérdezi, melyik feladatra gondol.

Kovács Janka lakos elmondja, hogy bármelyikre. 

Miklai Zsuzsanna képviselő vissza kérdez, hogy milyen feladatom van? Hát az, hogy ott vagyok a
képviselő-testületen  belül  és  az  én  rálátásom szerint  döntöm el,  hogy  igen,  ez  érdemes  az  én  igen
szavazatomra vagy sem. Nem érti, hogy ezzel most hova akar a kérdező kilyukadni. 

Kovács  Janka lakos  csak  arra  kíváncsi,  hogy  ha  felmerül  egy  feladat,  hiszen  minden  szervezet
működésében vannak feladatok, például lakossági felvetések. 

Miklai  Zsuzsanna képviselő  elmondja,  hogy  együtt  döntenek.  Nyilván,  ha  kell  akkor  például  a
Rendőrséget,  a  Közútkezelőt  elhívják.  Nyilván  nem jogász,  de  erre  itt  van  a  jegyző  úr.  A  szervek
nyilvánosan meg vannak hívva, s elmondja, hogy az ő jogköre ennyit és ennyit tud. 

Kovács Janka lakos elmondja, hogy olyanra gondol, mint ki az, aki a gyalogátkelő ügyében folyamatosan
megy és intézi a teendőket. Ki koordinálja az önkormányzattal együtt a kiállításokat. Vagy például ki
figyel arra, hogy a kápolna környéke rendben van-e. 

Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, hogy nyilván a polgármester az, aki a feladatokra a legjobban
rálát. Ő mondja el, hogy ki hova megy dolgozni. 

Kovács Janka lakos ezt érti, de mivel nincsenek bizottságok a településen, mit csinálnak a képviselő-
testületi tagok? Ez a kérdés. 

Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, a képviselő tagok is kiveszik a részüket. Ha úgy van, például
augusztus 20.-án megterítette az asztalokat, nyilván oda teszik magukat minden egyes feladatnál. 

Kovács Janka lakos véleménye, hogy ezt bárki más is meg tudja csinálni. 

Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, hogy nyilván a polgármester úr mindenért a felelős. Mindenki,
ők is őt kérik számon. 

Kovács Janka lakos kérdése, hogy mi az, amit a képviselő asszony képvisel Ábrahámhegyen. 
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Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, hogy a választóit képviseli első sorban. 

Kovács Janka lakos kérdezi, hogyan deríti ki, hogy mit akarnak a választói?

Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, hogy nyilván kommunikálnak egymással. 
Kovács Janka lakos elmondja, hogy akkor a kommunikációt a képviselő asszony végzi a lakossággal.

Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, hogy nem végzi, de ha olyan van, akkor hozzá fordulnak az
emberek. 

Kovács Janka lakos megkérdezi, hogy akkor nem megy el a lakossághoz?

Miklai Zsuzsanna képviselő elmondja, hogy nem zaklat senkit. Nem érti miért kekeckedik a kérdező. 

Kovács Janka lakos azt mondja, nem kekeckedik. 

Miklai Zsuzsanna képviselő válaszul elmondja, pedig úgy néz ki. 

Kovács  Janka lakos  elmondja,  hogy  például  a  polgármester  is  furán  válaszolt,  mikor  felajánlotta  a
segítségét. Annyit mondott, hogy továbbítja a valakinek. Mondhatta volna azt is, hogy nagyon szuper és
ezer köszönet. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester rákérdez, hogy miért mondja azt, hogy furán válaszolt? Megköszönte,
mi ebben a fura?

Kovács Janka lakos elmondja, hogy ennyi, hogy megköszönte, aztán majd valaki egyszer jelentkezik? 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy a legközelebbi rendezvényre, ha készül plakát, akkor
nagy tisztelettel megkérjük, hogy legyen kedves átnézni. Volt már erre példa, csak sajnos ez elmaradt az
idő folyamán. Elmondja, ha nem akarnák a lakosságot meghallgatni, akkor december 8.-ára tették volna a
közmeghallgatást. Kérdezi, hogy tovább mehetnek-e, mert alpolgármester úr is szeretne szólni.

Kovács József alpolgármester elmondja, hogy igen szeretne szólni, mivel az egész képviselő-testületnek
szólt a kérdés. Az lenne a legjobb, ha mindenki megnyilvánulna. A kérdező valószínűleg nem pont az ő
válaszára kíváncsi, hiszen otthon is meg tudják ezt beszélni. Szeretné nyilvánosan elmondani, hogy 2002.
ősze óta képviselő-testületi tag, pontosan annyi ideje, mint a polgármester úr. Alpolgármester már 13
éve, ez idő alatt háromszor kapott felkérést arra, hogy valahova menjen el a falut képviselni. Körülbelül
még ugyanennyiszer kapott felkérést, hogy valamilyen rendezvényen a falut képviselje. Ez szerinte elég
beszédes abban, hogy milyen itt a feladat megosztás, kire mit testál át a polgármester feladatként, ahhoz
jogkört adva, s utána számon kérve, hogy mi is történt. Ennyit szeretett volna. 

Kovács Janka lakos köszöni mindenkinek a válaszát. Szerinte fontos, hogy transzparensen beszéljenek
egy köz képviselő feladatát ellátó emberről. Utolsó témaköre, amivel kapcsolatban kérdése lenne, az a
strand.  Konkrétumokra szeretne rákérdezni.  Jól  tudja-e,  hogy vannak olyan lakosok,  akik valamilyen
okból kifolyólag jogosultak ingyenes idénybérletre a község strandjára. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester válaszában elmondja, hogy a 14 év alatti gyermekek és az őt kísérő
szülők megkapják ezt.  Ezen felül  pedig,  akik  a  különböző rendezvényeken és  egyéb önkormányzati
programokon oda teszik magukat, segítenek, ők köszönetül megkapják. Idén kapott még a NABE, illetve
olyan  személyek,  akik  a  településért  tesznek.  Hálaként  kapják,  hiszen  pénzt  nem  tudnak  adni  a
segítségért. 
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Kovács Janka lakos köszöni. Ha jól érti, akkor ezek valamilyen dokumentum részei ezek a szempontok.
Akkor erről szintén van egy szavazás, hogy xy megkapja.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy nem, ezt saját hatáskörben tette eddig.

Kovács Janka lakos megkérdezi, hogy akkor ezekről nem tud közadatigénylést kérni?

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, jelen pillanatban nem. Ez egy régi úgymond szokás, még az
előtte levő időből. Szóba került, hogy esetleg a nyaraló tulajdonosok is hozzá jussanak ilyenhez, de akkor
nagyon sokan, 1200 nyaraló ingatlan van, lennének. Ha mindenkinek oda adják az idény bérletet, akkor
az nem kevés pénz kiesés, s jelenleg nincs olyan helyzetben az önkormányzat, hogy ezt megtehesse.
Nyilván, akik a nyaralók közül jönnek és segítenek, nagyon sokan, ezen felül pedig még vannak, akik a
sport versenyeken kiemelkedő eredményt érnek el, ők is megérdemlik és megkapják az ingyenes idény
bérletet. 

Kovács Janka lakos érti, s elmondja, hogy akkor erről a polgármester egyszemélyben dönt.

Vella Ferenc Zsolt polgármester válasza, igen.

Kovács Janka lakos elmondja, hozott néhány példát a környékről. Polgármester úr említette, hogy itt az
Ábrahámhegy község strand igénybevételére semmilyen kedvezményre nem jogosultak a helyi lakosok,
kivétel az a szűk kör, akik a polgármestertől megkapják. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy ez közel 100.

Kovács Janka lakos elmondja, hogy 100 ember, s rajtuk kívül mindenki más ugyanúgy fizet a belépésért,
mint mindenki. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, van egy strand látogatási szokás. Akik tehetik, lemennek
nyitás előtt már. Egy szűk kör. Jelen pillanatban nincs lakossági kedvezmény. 

Kovács Janka lakos  elmondja,  hozott  néhány példát  a  környékről.  Az adatok az  említett  községek
weboldaláról származik. Badacsonytomaj város, Révfülöp, Zánka és Balatonakalit nézte meg. Ez négy
település és mind a négy településen mindegyiken van a saját strandjukra idénybérlet kedvezmény a helyi
lakosoknak.  Szeretné  kérdezni  a  képviselő-testületet,  hogy  miért  különböznek  ennyire  a  környékbeli
trendektől. Mi ennek az oka?

Vella Ferenc Zsolt polgármester válaszában elmondja, hogy különösebb okát nem tud mondani, ez egy
szokásjog. Így alakult. Volt ilyen irányú kezdeményezés nem egyszer, ahogy alpolgármester úr és jómaga
is, mikor fiatalabbak voltak, próbálták megvalósítani, de nem sikerült. Azóta pedig nem változott. 

Kovács  Janka lakos  kérésre  felsorolja  az  említett  környező  települések  strandi  kedvezményeit  és
jegyárait.  Ehhez  kapcsolódóan  van  egy  nagyon  egyszerű  kérdése.  Meggyőződése,  hogy  elvileg  a
képviselő-testületet a lakosság azzal bízta meg, hogy a lakosság akaratát képviseljék. Meggyőződése-e a
képviselő-testületnek, hogy azt a döntését, hogy sem a helyi állandó lakhellyel, sem a nyaraló ingatlannal
rendelkezők támogatják-e ezt a döntést, hogy a strand fizetős. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester jelen pillanatban csak a saját nevében nyilatkozik. Nyilván a képviselő
társaknak is meg van a véleménye. Úgy gondolja, úgy fogja fel, hogy ez egy olyan támogatás, melyet más
formában a nagy többség visszakap. Tehát amennyivel támogatja a strand belépő megvásárlásával a helyi
önkormányzatot – ezalatt érti az ott dolgozók bérét, a folyamatos fejlesztéseket -, ez bőven megtérül a
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hozott, s olyan szolgáltatásokat tudnak nyújtani, ami nem biztos, hogy a strand belépő árában kapja meg,
hanem egyéb más szolgáltatás formájában. Hangsúlyozza, hogy kizárólag a saját véleménye ez. 

Kovács Janka lakos szeretné javasolni, hogy van erről egy 32§ az SZMSZ-ben, hogy a képviselő-testület
előre meghatározott  tárgykörben vagy jelentősebb döntések előkészítése  érdekében az állampolgárok
tájékoztatása céljából lakossági fórumot hívhat össze, azt gondolja, hogy a településnek a községi strand
egy nagyon markáns része, amiért a nyaraló ingatlanosok többsége itt van. Szeretné javasolni, hogy ezzel
kapcsolatban egy lakossági fórumot hívjon össze a képviselő-testület, mert az látja, hogy nem győződtek
meg arról, hogy emögött a döntés mögött lakossági támogatás áll. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy nem csak erről az egyről, hanem nagyon sok dologról
lehetne az álláspontja szerint összehívni. Ahogy az előbb is elmondta, Ábrahámhegy bevételeinek a nagy
része az adó és egyéb bevételeken kívül, a strandi bevétel hozza. Tehát ezekből a bevételekből tudják
fenntartani a település működését. Nyilván vannak olyan normatívák, amelyeket kap az önkormányzat a
Magyar Államtól. Jelen pillanatban, ha nem lenne a strandi bevétel, akkor…

Kovács Janka lakos közbevágva elmondja, hogy nem arról van szó, hogy ne legyen a strandi bevétel. Az
említett  települések  sem ingyen adják,  hanem egy  diszkont  áron,  azért,  mert  amúgy azok a  nyaraló
ingatlanosok,  vagy  helyi  lakosok számos helyi  adót  fizetnek,  amit  megért,  hogy  egy  részét  az  állam
elkanalazza, azt gondolja, hogy alapvetően köze van a büdzséhez.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elfogadja. Akkor még annyit szeretne elmondani, hogy ritkán van,
hogy nem megy le a strandra.  A helyi  lakosok közül nagyon minimális  a részvét.  Viszont a nyaraló
tulajdonosok  nagyon  nagy  számban  megjelennek.  Onnantól  kezdve  álláspontja  szerint,  nyilván  ne
húzzanak éles határt egy helyi lakos és egy nyaraló tulajdonos között, hisz egy közösségben élnek, együtt
sírnak,  együtt  nevetnek.  A továbbiakban azt  gondolja,  hogy  természetesen  ezt  a  döntést  felül  lehet
vizsgálni. De akkor majd meg kell nézni, hogy egy év múlva egy ilyen nyár után, adott helyett esetleg
mennyi a csökkenés. Lehet,  hogy nem lesz mérvadó. Bár lehet,  hogy lesz, aki a továbbiakban is azt
mondja, hogy én annyira szeretem Ábrahámhegyet, hogy megveszi az idénybérletet, s ennyivel szeretne
hozzá járulni a település működéséhez. 

Kovács Janka lakos elmondja, nem azt kezdeményezi, hogy az a kb 100 ember ne kapjon ingyenes idény
bérletet, hanem azt kezdeményezi, hogy ezt a jogkört érdemes lehet kiterjeszteni a helyi állampolgárokra
is.

Vella  Ferenc  Zsolt polgármester  elmondja,  hogy  éri  a  felvetést  és  valamilyen  szinten  tud  is  vele
azonosulni,  hiszen  régebben  az  egyik  úttörője  volt  ennek.  De  sokszor,  most  már  jobban  átlátva  a
költségvetést, a település működéséhez, közvilágítástól elkezdve az utak karbantartásáig nagy segítség.
Nyilván, ha a testület úgy dönt, akkor lehet erről szavazni, hiszen az önkormányzati törvény lehetőséget
ad erre. 

Kovács Janka lakos is erre szeretne bíztatni mindenkit, hogy egyeztessenek a választóikkal, hogy mit
gondolnak és ezt a döntést gondolják át. 

Ruzsa  Ágota lakos  elmondja,  hogy  a  strand  akkora  amekkora.  Ez  32  éve  nem változott.  Minden
képviselő-testületi  döntés  ennyi  területről  szólt,  de  közben  a  lakosság  és  a  nyaraló  tulajdonosok
jelentősen megsokszorozódtak. Át kéne gondolni, hogy meddig terjeszkedjen Ábrahámhegy lakossága.
Szerinte Ábrahámhegy már lakhatatlan lett. Azt akarja ezzel kiemelni, hogy szerinte a testületnek komoly
döntési folyamat alá kéne vetnie, hogy meddig enged Ábrahámhegyen építkezni és mennyit. Most már
nagyon sok társasház épül. 
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Vella  Ferenc  Zsolt polgármester  elmondja,  hogy  az  a  baj,  hogy  nekik  erre  nincs  jogkörük.  Mivel
magánszemélyek adják el ezeket a telkeket. 

Ruzsa Ágota lakos elmondja, ha így megy tovább akkor a strandra sem fog senki menni, mert már túl
zsúfolt.

Vella Ferenc Zsolt polgármester kérdezi, hogy ha ennyire nem jó, akkor miért volt 3ezer ember?

Ruzsa Ágota lakos elmondja, hogy ha meg háromszorozódik a lakosság és közben a strand mérete
ugyanakkora marad, akkor vége lesz. Kéri, hogy gondolja át a testület, hogy milyen építkezésekre ad
engedélyt ezek után. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy a belterületi rész, s ez közel 20 éve nem növekedett
már. Akkor honnan lett úgymond az a rengeteg gazdásági épület, tűzivíztárolóval a hegyoldalban. Ki
adott azokra engedélyt? A helyi önkormányzat ilyen engedélyt nem adott. Tőlük minden ilyen jogkört
elvettek már. 

Ruzsa Ágota lakos kérdezi, hogy nem az önkormányzat dönti el, hogy ikerházak épülhetnek? 

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy nem. Van egy építés hatóság, van egy főépítész. Sajnos
ez nem önkormányzati hatáskör már. 

Kovács Janka lakos kérdezi, hogy az arculatot ki határozza meg?

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, a település arculati kézikönyv. 

Kovács Janka lakos véleménye, hogy az például módosítható.

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy a jelenlegi állapotában el van fogadva, az hatályos.
Ennek apró részleteit most nem tudja elmondani. 

Dr.  Bodnár  Attila jegyző  elmondja,  hogy  a  törvény  szerint  nincsen  kötő  ereje.  Tehát  bármelyik
településen érkezik egy településképi véleményezési eljárás, s ha 15 napon belül nem tud a polgármester
rá válaszolni, akkor jogerőre emelkedik. Nincsen kötő ereje ezeknek a rendeleteknek. 

Kovács Janka lakos kérdezi, hogy miért nem tud 15 napon belül válaszolni?

Dr. Bodnár Attila jegyző elmondja, hogy ez megint egy kötözködés. De képzelje el,  hogy van ezer
ügyirat és azt mondják írja alá.

Kovács Janka lakos kérdezi, hogy van valami kötő erejű törvény? 

Dr. Bodnár Attila jegyző elmondja,  hogy minimális.  Ezekről  órákat  tudna mesélni  akár.  Minimális,
például a tető színe, a dőlésszög és hasonlók. Magassága, négyzetméter. 

Kovács József alpolgármester elmondja, hogy egy település beépíthető és mennyire, azt a helyi rendezési
terv szabja meg,  azt  viszont a képviselő-testület  fogadja el.  Az építési  hatóság az alapján adja ki  az
engedélyt, hogy az adott településen mik a szabályok. 

Ruzsa Ágota lakos elmondja, hogy akkor ez azért lehetséges, mert a helyi szabályok megengedik. 
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Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy megértették. Az önkormányzat semmilyen területet
nem kótyavetyélt el és nem is fog. 

Kovács József alpolgármester elmondja, hogy annak idején, mikor a pavilonsor épült, az is felmerült,
hogy feljebb hoznák egy 30-40 méterrel, s akkor a parkoló csökkent volna. S ahol most a pavilonok
vannak, az még a strandhoz tartozott volna. Ezt sem lehetett keresztül vinni a hatóságokon, mert az
parkoló volt. Amerre terjeszkedni lehetne, ott nádas van, a másik oldalon a patak. A patakon túl megint
nádas. A náddal kapcsolatos törvény pedig ezt mind behatárolja. 

Kovács Janka lakos mondja, hogy egy nagyon régi visszatérő téma jutott ezzel kapcsolatban az eszébe.
Az illegális stégek felszámolásával kapcsolatban. Azon területek visszaszerzése nem lehet vajon opció?

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy ebben van most egy állami kezdeményezés, aminek
nagyon örülnek és  remélik,  hogy  jó  fényt  vet  majd  a  településre,  s  hátha  lesz  még parti  sétánya  is
Ábrahámhegynek. Sajnos, mint önkormányzat nagyon kis halak ezekben az ügyekben. 

Kovács József alpolgármester  szeretné ezzel  kapcsolatban elmondani,  hogy a  közelmúltban jutott  a
tudomására, hogy a falu szélén a felparcellázást követően mindenki megcsinálta a saját kis bejáróját, de
valakinek  ez  sem elég.  A  Badacsonyörs  felé  eső  részén  az  utolsó  teleknél  a  nádba  szögesdrót  van
felhúzva, hogy senki, még oldalról se tudjon oda bemenni. Azért jelzi most, mert itt van a jegyző úr, mint
jogi személy. Képviselői bejelentést szeretne tenni, hogy ezt észlelte, s hogy jogilag mit lehet ezzel tenni.
Az előző jegyzőnek, a Viktóriának is elmondta már, bár akkor még szögesdrót nem volt, de épültek a
bejárók. Akkor azt a választ kapta, hogy jogilag rendben van. A stégre igen, de mi van a bejáróval?

Vella Ferenc Zsolt polgármester elmondja, hogy valószínűleg a bejáró is rendezve van. 

Dr. Bodnár Attila jegyző elmondja az alpolgármesternek, hogy megvizsgálják. 

Vella Ferenc Zsolt polgármester megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás van-e. Megállapítja, hogy nincs.
Kéri, hogy aki az előterjesztés szerinti határozati javaslatot elfogadja, kézfelemeléssel jelezze. 

Ábrahámhegy Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 4 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül meghozza

ÁBRAHÁMHEGY KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

52/2023.(VIII.24.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZATA
Beszámoló a Képviselő-testület munkájáról

Ábrahámhegy  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete a  „Beszámoló  a  Képviselő-testület
munkájáról” szóló beszámolót elfogadja. 

Határidő: elfogadás azonnal
Felelős: Dr. Bodnár Attila jegyző

Illésné Rácz Andrea anyakönyvvezető-igazgatási ügyintéző

Vella Ferenc Zsolt polgármester több hozzászólás nem lévén megköszöni mindenkinek a munkáját, a 
felajánlásokat, az észrevételeket, az ülést 20,15 órakor bezárja.

                                                                 K.m.f.
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                Vella Ferenc Zsolt
                     polgármester

                            Dr. Bodnár Attila
                                      jegyző


	K.m.f.

